

Call for Session Proposals – STAN 2027 virtual conference

Submission Deadline: October 26, 2026

Conference Dates: February 23–25, 2027 (10-4 pm Eastern Standard Time)

Conference Title: *Awareness to Action: Connecting Communities, Inspiring Change*

About the Conference

Through interactive sessions, shared experiences, and dynamic networking opportunities, participants will discover innovative approaches to fostering inclusive, accessible, and community-driven STEAM learning. The conference will highlight the power of connection and collaboration, linking diverse perspectives, strengthening partnerships, and amplifying our collective impact. Together, we move beyond awareness and toward action that shapes stronger, more connected communities. Join us online to exchange ideas, spark partnerships, and strengthen the collective current that drives STEAM outreach forward.

We anticipate over 150 delegates from across Canada. The three-day virtual conference will feature a mix of speakers and sessions, including panels, interactive workshops, and keynotes. Local in-person networking events are offered in select regions based on interest. STAN's Annual General Meeting will also take place during the conference.

What We're Looking For

We welcome proposals that reflect innovation, collaboration, and action—and which support the growth of STEAM literacy and outreach across Canada. We encourage submissions that:

- Align with the conference theme (*Awareness to Action*)
- Integrate equity, inclusion, and well-being
- Provide transferable tools or frameworks
- Are engaging and participatory in format
- Represent diverse perspectives and presenters

Suggested Session Topics

You may submit proposals aligned with the main theme and one or more sub-themes:

- **From Awareness to Inclusion:** Expanding Access in STEAM. Focusing on equity, diversity, and inclusion in informal learning, we will explore strategies to remove barriers, design inclusive programs, and engage underrepresented communities in meaningful ways.

- **Creative Community Connections & Collaborations:** Building Partnerships That Matter. Focused on collaborations within communities big and small, we will share models for strong partnerships that amplify impact, co-create programming, and foster long-term engagement.
- **Inspiring Action:** Turning Ideas into Impact. Centered on practical tools, success stories, and innovative approaches that move beyond awareness, we hope to empower you to translate ideas into actions that drive change in your communities.

We will also consider proposals that reflect our commitment to advancing STEAM in ways that strengthen communities and promote equity. This may include exploring how STEAM literacy supports public well-being, how educators can shape a sustainable future, and how empathy and ethics can guide engagement practices. We are equally interested in approaches that bring creativity into STEM through the arts, foster constructive dialogue in challenging contexts, and position Canada to remain competitive on the global stage.

Session Formats

Sessions may be 10-90 minutes in length. Please specify the length in the proposal (e.g. Ignite sessions are 10 minutes, panels may be up to 90). We encourage creative and interactive formats, including:

- **Keynote:** A compelling presentation that energizes and inspires, delivered by a single presenter.
- **Traditional Panel:** A structured presentation with 3–4 presenters and a moderator discussing a shared topic.
- **Fireside Chat:** An informal discussion between 2–3 speakers with audience participation throughout.
- **Ignite Session:** A brief 10-minute presentation, with limited slides, designed to share information and spark ideas.
- **Roundtable:** Facilitated discussions around specific themes with breakout rooms and prepared questions. The session should end with a brief summary presentation.

Other formats are welcome!

Technical Information

STAN will host all virtual sessions using a Meeting format (not Webinar) to encourage dialogue. We will provide:

- Technical hosting

- Breakout room setup (if required)
- Interactive tools (polls, word clouds, etc.)
- Opportunity to continue conversations in Slack

You may propose other tools or formats—we're happy to collaborate in an effort to improve the interactive and learning experiences of the participants.

Selection Criteria

The STAN Conference Planning Committee will evaluate proposals based on the following:

1. Clear learning outcomes and relevance to audience needs
2. Alignment with the conference theme and one or more sub-themes
3. Creativity, strategic thinking, or innovative approach
4. Inclusion of diverse voices and equitable practices
5. Potential for collaboration and interdisciplinary networking
6. Interactivity and engagement
7. General applicability beyond your organization

Note: Sessions focused solely on showcasing an organization's work without broader relevance will be deprioritized.

Important Dates

- **Submission Deadline: October 26, 2026**
- Acceptance Notification: November 17, 2026
- Presenter Confirmation Due: December 5, 2026

How to Apply

Please email a Word or PDF document with the following information to: stanrsst@gmail.com by **end-of-day October 26, 2026**.

Contact Details

- ☐ Name of Session Leader/Coordinator
- ☐ Organization
- ☐ Email and Mailing Address

Session Proposal

- ☐ **Session Title**
- ☐ **Session Format** (e.g., panel, roundtable, keynote)
- ☐ **Session Duration** (10, 30, 60, 75, 90,)
- ☐ **Short Description** (max 35 words)
- ☐ **Full Description** (max 500 words)

- ☐ **Tech Requirements / Questions**
- ☐ **Theme Connections** (main and sub-themes)
- ☐ **Interactivity Plan**
- ☐ **Key Takeaways** (skills, tools, or knowledge participants will gain)
- ☐ **Expected Participant Limit** (we recommend planning for 150 attendees)

Presenter Details

- Session Leader (main point of contact)
- Total Number of Presenters
 - For each presenter, please include:
 - Full Name
 - Preferred Pronouns (optional)
 - Organization and Title
 - Social Media (optional)
 - Languages Spoken
 - Brief Bio (bios required if proposal is accepted)

Please also indicate if any presenters:

- ☐ Have not presented at STAN before
- ☐ Are youth or students
- ☐ Identify as First Nation, Métis, or Inuit
- ☐ Identify as 2SLGBTQIA+
- ☐ Identify as part of a racialized community
- ☐ Identify as living with a disability
- ☐ Identify with another equity-deserving group (please specify)

Agreement

- ☐ I will provide STAN with a copy of my presentation and/or handouts for online sharing.
- ☐ I consent to having my session recorded and made available to STAN members and registrants.
- ☐ I confirm that I have the necessary approvals from my organization to participate.

Signature _____

Questions? Please reach out to stanrsst@gmail.com

Appel à propositions de séances – Congrès virtuel RSST 2027

Date limite de soumission : 26 octobre 2026

Dates du congrès : du 23 au 25 février 2027 (de 10h à 16h, heure normal de l'est)

Titre du congrès : *De la sensibilisation à l'action : Relier les communautés, inspirer le changement*

À propos du congrès

Veillez noter que le congrès virtuel favorise le réseautage, les questions-réponses et la communication en français, mais que les séances sont principalement présentées en anglais.

Grâce à des séances interactives, au partage d'expériences et à des occasions de réseautage dynamiques, les participants découvriront des approches innovantes pour favoriser un apprentissage STIAM inclusif, accessible et ancré dans la communauté. Le congrès mettra en avant le pouvoir des liens et de la collaboration, en rapprochant des perspectives diverses, en renforçant les partenariats et en amplifiant notre impact collectif. Ensemble, nous allons au-delà de la simple prise de conscience pour passer à l'action, afin de façonner des communautés plus fortes et plus solidaires.

Joignez-vous à nous en ligne pour échanger des idées, bâtir des partenariats et renforcer le courant collectif qui fait avancer la sensibilisation aux sciences.

Nous attendons plus de 150 participant·e·s de partout au Canada. Ce congrès virtuel de trois jours comprendra un mélange de présentations et de séances. Des événements de réseautage en personne pourront également être offerts dans certaines régions, selon l'intérêt local. L'Assemblée générale annuelle du RSST se tiendra également pendant le congrès.

Ce que nous recherchons

Nous acceptons des propositions qui démontrent de l'innovation, de la collaboration et un désir d'action, et qui soutiennent le développement de la littératie scientifique à travers le pays. Nous encourageons particulièrement les soumissions qui :

- S'alignent avec le thème du congrès (*De la sensibilisation à l'action*)
- Intègrent des notions d'équité, d'inclusion et de bien-être
- Fournissent des outils ou cadres transférables
- Offrent un format engageant et participatif
- Représentent des perspectives et des voix diversifiées

Thèmes suggérés pour les séances

Vous pouvez soumettre des propositions en lien avec le thème principal et un ou plusieurs sous-thèmes :

- **De la sensibilisation à l'inclusion** : élargir l'accès aux STIAM – En mettant l'accent sur l'équité, la diversité et l'inclusion dans l'apprentissage informel, nous explorerons des stratégies visant à lever les obstacles, à concevoir des programmes inclusifs et à impliquer de manière significative les communautés sous-représentées.
- **Liens et collaborations créatifs au sein des communautés** : construire des partenariats qui font la différence – En mettant l'accent sur les collaborations au sein des communautés, grandes et petites, nous partagerons des modèles de partenariats solides qui amplifient l'impact, permettent de co-crée des programmes et favorisent un engagement à long terme.
- **Inspirer l'action** : transformer les idées en résultats concrets – En nous appuyant sur des outils pratiques, des exemples de réussite et des approches innovantes qui vont au-delà de la simple sensibilisation, nous espérons vous donner les moyens de traduire vos idées en actions qui favorisent le changement au sein de vos communautés.

Nous prendrons également en considération les propositions qui reflètent notre engagement à faire progresser les STIAM de manière à renforcer les communautés et à promouvoir l'équité. Il peut s'agir d'explorer comment la maîtrise des STIAM contribue au bien-être public, comment les éducateurs·trices peuvent façonner un avenir durable et comment l'empathie et l'éthique peuvent guider les pratiques d'engagement. Nous sommes également intéressés par les approches qui apportent de la créativité aux STIAM par le biais des arts, favorisent un dialogue constructif dans des contextes difficiles et permettent au Canada de rester compétitif sur la scène mondiale.

Formats de séances

Toutes les séances devraient durer de 10 à 90 minutes, sauf indication contraire. Nous encourageons des formats créatifs et interactifs.

- **Conférence principale** : Présentation inspirante donnée par une seule personne.
- **Panel traditionnel** : Discussion structurée avec 3 à 4 intervenant·e·s et un·e modérateur·rice.
- **Discussion informelle (Fireside Chat)** : Entretien libre entre 2 à 3 personnes, avec participation continue du public.
- **Présentation éclair (Ignite)** : Exposé rapide (10 minutes) avec un nombre limité de diapositives pour transmettre une idée ou lancer une discussion.
- **Table ronde** : Discussion facilitée autour d'un thème précis avec questions préparées. Doit se conclure par un court résumé.

Les autres formats originaux sont les bienvenus!

Informations techniques

Toutes les séances seront hébergées par le RSST dans un format « Réunion » (Meeting) pour encourager l'interaction. Le RSST fournira :

- L'hébergement technique
- La configuration des salles de sous-groupes, si nécessaire
- Des outils interactifs (sondages, nuages de mots, etc.)

Vous êtes invité·e·s à proposer d'autres outils ou formats – nous serons heureux·ses de collaborer pour enrichir l'expérience d'apprentissage et d'échange.

Critères de sélection

Le comité de planification du Congrès du RSST évaluera les propositions selon les critères suivants :

1. Résultats d'apprentissage clairs et pertinence pour les participant·e·s
2. Alignement avec le thème principal et au moins un sous-thème
3. Approche créative, stratégique ou innovante
4. Inclusion de voix diversifiées et pratiques équitables
5. Potentiel de collaboration interdisciplinaire
6. Caractère interactif et engageant
7. Applicabilité générale au-delà d'une seule organisation

Remarque : les propositions centrées uniquement sur une seule organisation sans portée plus large seront moins priorisées.

Dates importantes

- **Date limite de soumission** : 26 octobre 2026
- **Avis d'acceptation** : 17 novembre 2026
- **Confirmation des présentateur·rice·s** : 5 décembre 2026

Comment soumettre une proposition

Veuillez envoyer un document Word ou PDF contenant les informations suivantes à **stanrsst@gmail.com** au plus tard le 26 octobre 2026.

Coordonnées

- ☐ Nom du/de la responsable de la séances
- ☐ Organisation
- ☐ Adresse courriel et postale

Informations sur la séance

- ☐ Titre de la séance
- ☐ Format proposé (ex. : panel, table ronde, conférence)
- ☐ Durée (60–75 minutes, 10-15, ou autre)
- ☐ Brève description (max. 35 mots)
- ☐ Description complète (max. 500 mots)
- ☐ Besoins techniques / questions
- ☐ Liens avec le thème principal et les sous-thèmes
- ☐ Plan d'interactivité
- ☐ Principaux apprentissages ou outils transmis aux participant·e·s
- ☐ Nombre de participant·e·s prévu (jusqu'à 150 recommandé)

Détails sur les présentateur·rice·s

- Responsable principal·e de la séances (point de contact)
- Nombre total de présentateur·rice·s

Pour chaque présentateur·rice, veuillez inclure :

- Nom complet
- Pronoms préférés (facultatif)
- Organisation et titre de poste
- Réseaux sociaux (optionnel)
- Langues parlées
- Brève biographie (*les bios seront obligatoires en cas d'acceptation*)

Veuillez également indiquer si un·e ou plusieurs présentateur·rice·s :

- ☐ N'ont jamais présenté au Congrès RSST
- ☐ Sont des jeunes ou étudiant·e·s (secondaire, cégep, université)
- ☐ S'identifient comme Premières Nations, Métis ou Inuit
- ☐ S'identifient comme 2ELGBTQIA+
- ☐ S'identifient comme membres d'un groupe racisé
- ☐ S'identifient comme personnes vivant avec un handicap
- ☐ S'identifient à un autre groupe en quête d'équité (précisez)

Engagements

- ☐ Je fournirai au RSST une copie de ma présentation et/ou des documents à partager en ligne.
- ☐ J'accepte que ma séances soit enregistrée et partagée avec les participant·e·s et membres du RSST.
- ☐ Je confirme avoir obtenu les autorisations nécessaires de mon organisation pour participer au congrès.

Signature : _____

Des questions ? Écrivez-nous à stanrsst@gmail.com